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Tisztelt Vezető Szerkesztő Úr! 
 
A penzcentrum.hu-n megjelent „Nyílt lehúzás megy a magyar patikákban: csökkentett 
hatóanyag, sokszoros áron” című cikk címe és tartalma hamis látszatot kelve alkalmas 
arra, hogy a gyógyszerészekbe és a gyógyszertárakba vetett társadalmi bizalmat 
rombolja.  
 
Az írás alapján a cikk olvasója azt feltételezheti, hogy a vényköteles és a vény nélküli 
fájdalomcsillapító készítmények árai közötti nagy különbségek oka, hogy a 
gyógyszerészek „lehúzzák” a betegeket. Tájékoztatom, hogy a támogatott gyógyszerek 
áráról a gyógyszer forgalomba hozója a NEAK-kal állapodik meg, ezen gyógyszerek árrés-
képzése pedig rendeletileg szabályozott. A vény nélküli gyógyszerek esetén a gyógyszer 
forgalomba hozója szabadon állapítja meg a gyógyszer termelői árát. Ezen termékek 
árrésképzése rendeletileg nem szabályozott. Ugyanakkor a gyógyszertárak fogyasztói 
árból számított átlagos ágazati árrése 16-19% közötti, így a „lehúzás” kifejezés alaptalan 
vádaskodásnak minősül. 
 
A fájdalomcsillapítók árképzésével kapcsolatos téma aktualitását a közelmúltban 
megtörtént és a közeljövőben várható hatósági intézkedések megalapozhatják.  Van 
olyan hatóanyag, amely korábban vényköteles volt, de kis dózisban vény nélküli 
készítményként is forgalmazhatóvá vált, és van olyan hatóanyag, amelynek a 
készítményei eddig vény nélkül voltak forgalmazhatók, azonban a közeljövőben nagy 
dózisú változatai vénykötelessé válhatnak. Pár évvel ezelőtt pedig ugyanehhez a 
hatástani csoporthoz tartozó más hatóanyag gyógyszertáron kívüli forgalmazását 
szüntették meg súlyos egészségkárosodás kockázata miatt. Ezek a változások alapvetően 
befolyásolják a forgalomba hozók árképzését és árképzésen kívüli promóciós 
tevékenységét. Míg a vény nélkül forgalmazott szereknél a reklámgyakorlat ezek 
fogyasztási cikk jellegét erősíti, úgy a vényköteles készítmények esetén csupán a szakmai 
hirdetés engedélyezett. 
 
A forgalmazási szabályok korábbi és várható változásai mögött ezeknek a szereknek az 
alkalmazásához kapcsolódó, kockázatokkal és mellékhatásokkal kapcsolatos új 
tapasztalatok állnak. Ezért a Magyar Gyógyszerészi Kamara már korábban is 
kezdeményezte, és most is azon az állásponton van, hogy az egyes hatóanyagokra 
irányuló „szigetszerű” hatósági intézkedéseken túl indokolt a fájdalomcsillapítók teljes 
körének farmakológiai értékelését követő forgalmazási és promóciós szabályozásának 
újragondolása. 
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Mindezekre tekintettel kérem Vezető Szerkesztő Urat a kifogásolt írás eltávolítására vagy 
korrekciójára, és olyan írás közzétételére, amely alkalmas a gyógyszerészek és a 
gyógyszertárak hamis látszat által rombolt társadalmi bizalmának helyreállítására. 
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